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PROTOKOLL 
 
ARBETARSKYDDSKOMMISSION / SAMARBETSKOMMITTÉ 
 
Mötet hölls måndag 6.4.2020 kl. 13.00-14.57 virtuellt över Teams  
 
Medlemmar (suppleant): 

Arbetsgivarrepresentanter: Elina Stadigh, ordf. (Linda Gerkman), Helena 
Strandell (Klas Nyström) 

Representanter för FOSU: Åke Finne (Marit Nilsson-Väre), Petri Mäntysaari 
(Kristina Heinonen), Nikodemus Solitander (Johanna Gummerus), Henrik 
Damström (Tove Ahlskog-Pursiainen) 

Representanter för YHL: Robert Krogars (Barbara Cavonius) 

Arbetarskyddsfullmäktig: Johan Vestin 

Sekreterare: Johan Vilén  
 
Sakkunniga: punkt 1; Klas Nyström, punkt 2; Mike Ros 
    
Agenda 
 

a) Val av protokolljusterare för mötet.  
Till protokolljusterare valdes Robert Krogars och Åke Finne. 

b) Fastställande av agendan för mötet. 
Samarbetskommittén beslöt att lägga till protokollsförning och justering på 
agendan.  

 
Samarbetskommitténs ärenden 

 
1. Styrelsens möte 8.4.2020 

 
Styrelsens beslutsärenden som gäller personal och Hankens ekonomiska position 
(bokslut och verksamhetsberättelse år 2019) skickas till samarbetskommitténs 
medlemmar samtidigt som den skickas till styrelsen, torsdag 2.4.2020.  
 
Förslag: ärendet diskuteras och antecknas för kännedom. 
 
Beslut: ärendet diskuterades och antecknades för kännedom.  
 
Protokollsanteckningar: Klas Nyström presenterade bokslutet för år 2019. 
Samarbetskommittén diskuterade Hankens ekonomiska resultat, 
placeringsverksamhet och budget.  
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År 2019 översteg kostnaderna budgeten och personalkostnaderna är höga. Hanken 
har i övrigt en normal budget för 2020 men gör nya satsningar då statsbidraget 
riskerar sjunka inför nästa period.  
 
Konjunktursvängningar är ett faktum och tas i beaktande i 
placeringsverksamheten. Konjunktursvängningen ger inte orsak till plötsliga 
förändringar i placeringsstrategi men situationen följs upp.  Hankens policy 
gällande alternativa placeringar diskuterades. Resultatet av alternativa placeringar 
kan ses först efter ca. fem år, men de ger vanligtvis större avkastning än 
börsnoterade värdepapper.  
 
Eventuella personalverkningar av bokslutet och löneglidning diskuterades. Det 
konstaterades finnas ett inbyggt löneökningstryck i tenure-track systemet.  
 
 
 

2. Säkerhet/safety på Hanken (behandlas på engelska) 
 
Säkerhetschef Klas Nyström och säkerhetskoordinator Mike Ros deltar.  
Rektor har utsett en säkerhetsgrupp och säkerhetskoordinator Mike Ros utvecklar 
vidare processerna inom säkerhet. Uppdraget omfattar dels att bygga upp system, 
organisation och rutiner samt dels att vidta konkreta åtgärder. Vi fortsätter 
diskussionen gällande ID-bricka och andra säkerhetsärenden.  
    
Förslag: ärendet diskuteras och antecknas för kännedom. 
 
Beslut: ärendet skjuts upp och behandlas på samarbetskommitténs möte i maj.  
 
Protokollsanteckningar: Mike Ros presenterade grunderna i ärendet på engelska. 
 
Samarbetskommittén bad om skriftligt bakgrundsmaterial innehållande en 
utvärdering av risker och behov. Bakgrundsmaterialet borde innehålla en 
utredning av möjliga säkerhetshot samt en bedömning av hur passerkort endast för 
personalen kunde avhjälpa dessa hot. 
 
Ärendet skjuts upp och behandlas på nästa möte i maj.  
 
  

3. Jämställdhetsplan (bilaga 1) 
 
Som bilaga utkast till ny plan för jämställdhet och mångfald.  
 
Förslag: ärendet diskuteras och antecknas för kännedom. 
 
Beslut: ärendet diskuterades och antecknades för kännedom 
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Protokollsanteckningar: Åke Finne, i egenskap av jämställdhetsombud, 
presenterade den nya jämställdhetsplanen. Planen är kortare än tidigare versioner, 
vilket uppskattades. 
 
Inledningen av planen ska ännu ses över i samarbete med Rektor. Trakasseriplanen 
borde även gälla konflikter för att ha en låg ribba för att söka hjälp.  
 
Strukturella problem och sax-modellen diskuterades. Hanken kunde dra nytta av 
gender-forskning på området.  
 
 

4. Rektors beslut om den akademiska personalens rätt till arbetsrum eller 
arbetsstation (bilaga 2) 

 
Som bilaga utkast till rektors beslut.  
 
Förslag: ärendet diskuteras och antecknas för kännedom. 
 
Beslut: ärendet diskuterades och antecknades för kännedom.  
 
Protokollsanteckningar: Utkastet till beslutet om den akademiska personalens rätt 
till arbetsrum eller arbetsstation presenterades. Feedback från prefekter: 
principerna borde vara mer specifika, vem som har rätt till vad.  
 
Principerna gäller alla Hankens utrymmen i Vasa och Helsingfors, inte bara den 
aktuella flytten. Dessa principer började beredas för över ett år sedan, men frågan 
har nu blivit mer aktuell. Det finns även låg användning av rum i vissa flyglar av 
huvudbyggnaden. 
 
Behovsprövning och ändamålsenligt med rätt till rum baserat enbart på position 
diskuterades. Iakttagande av specialbehov föreslogs inkluderas i principerna. 
Termen aktiv doktorand innebär närvarande doktorand – närvaro är vad som 
borde vara avgörande för doktoranders rätt till arbetsstation eller delat rum.  
 
Utrymme är en bristvara och principerna är främst tänkta för att underlätta 
fördelningen av rum då möjlighet inte finns att ge alla eget rum.  
Institutionernas administrativa personal föreslås ingå i planen för rumsfördelning.  
 
Säkerhet i open office-utrymmen föreslås utredas vidare och Mike Ros kontaktas i 
denna fråga.  
 

5. Protokollföring och justering 
 

Förslag: ärendet diskuteras och antecknas för kännedom. 
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Beslut: Samarbetskommittén beslöt ta i bruk den nedan beskrivna processen.  
 
Protokollsanteckningar: Sekreteraren skriver protokollet inom några dagar efter 
mötet, varpå det kontrolleras av ordförande och skickas därnäst till 
protokolljusterarna. Protokolljusterarna har sedan en veckas tid att justera 
protokollet.  Protokoll skickas med som information till därpå följande möte. 
Fysiska underskrifter behövs ej för närvarande (undantagstillståndstider).  
 
 
 
Arbetarskyddsärenden 
 

6. Företagshälsovård, Terveystalo (bilaga 3) 
 

Som bilaga rapport från år 2019.   
 
Förslag: ärendet diskuteras och antecknas för kännedom. 
 
Beslut: ärendet diskuterades och antecknades för kännedom. 
 
Protokollsanteckningar: Regelbundna möten hålls med Terveystalo.  
 
 Årsrapporten för 2019 visar att psykiska sjukdomar har ökat. Hanken har låga 
siffror för sjukdagar per anställd jämfört med Terveystalos andra kunder, men alla 
sjukdagar (gäller främst lärare och forskare, som inte meddelar korta 
sjukfrånvaron) registreras inte i denna statistik. 
 
Personal har möjlighet att direkt vända sig till arbetspsykologer vid Terveystalo. 
Chefer har uppmanats ha tätare kontakt med sin personal. Möjligheten att ha 
kontakt med psykolog över chatt eller telefon föreslås utredas. Tröskeln för att 
fysiskt ta sig på plats kan vara högre i dessa tider.  
 
Rektor informerade att ledningsgruppen har bjudit in en expert och ska diskutera 
personalens välmående samt sätt att hjälpa personalen rent fysiskt om detta skulle 
behövas.  
 
Eventuella strukturella orsaker till den ökande psykiska ohälsan diskuterades.  
 
 
Nästa möte: 13.5.2020 
 
 
 
Mötet avslutades 14:57. 
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Helsingfors 31.3.2020 
 
 
 
__________________ 
Elina Stadigh 
Ordförande 
 
 
 

__________________ 
Johan Vilén 
Sekreterare 
 

__________________ 
Robert Krogars 
Protokolljusterare 
 

__________________ 
Åke Finne 
Protokolljusterare 

 


